
       Karel Procházka 
       Považskobystrický plavecký oddiel 
 

Vážené členky a členovia SPF, 

Dovoľte mi, aby som Vás týmto požiadal o podporu mojej kandidatúry na neobsadený 

post viceprezidenta pre plávanie v rade SPF a podporu pána Ing. Martina Králika z Aquacity 

Poprad na uvoľnený post druhého člena rady SPF pre plávanie na konferencii SPF dňa 

17.4.2019. 

V plaveckej komunite sa pohybujem už viac ako 35 rokov. Najskôr ako plavec, neskôr ako 

tréner, vedecký pracovník (PhD z kinantropológie plávania, oddelenie diagnostiky 

Národného športového centra), funkcionár, rozhodca či školiteľ. Počas môjho aktívneho 

pôsobenia v rámci SPF som zastával napr. posty športovo-technického sekretára, predsedu i 

člena metodickej komisie SPZ (éra p. Bazálika), školiteľa na seminároch resp. školeniach 

trénerov (dodnes v rámci trénerskej školy FTVŠ UK BA). V súčasnosti pôsobím tretí rok 

v sekcii plávania (VSPL). V úlohe asistenta reprezentačného trénera mám na starosti 

mladších juniorov. Zároveň pôsobím ako manažér a tréner v Považskobystrickom plaveckom 

oddiely. 

Pre kandidatúru som sa rozhodol najmä z nasledujúcich dôvodov: 

1. Zachovať pozitívne nastavené veci súčasným vedením: transparentný rozpočet, vrátane 

jasne definovaných položiek v príjmovej i výdavkovej sfére. 

2. Zlepšenie komunikácie medzi Radou SPF a členskou základňou. Ako potenciálny člen rady 

SPF budem presadzovať, aby sa dôležité návrhy najskôr odkomunikavali s klubmi a až 

väčšinový návrh išiel do procesu schvaľovania. 

3. Zmena stanov vo viacerých oblastiach, najmä: 

3.1 Zmena v štruktúre usporiadania SPF. Navrhujem konfederatívne usporiadanie – 

samostatné športové zväzy - riadené vlastnými konferenciami, sekciami športových 

zväzov (plavecký spolu s diaľkoplaveckým, synchronizované plávanie a vodné pólo). 3 

zväzy + spoločný sekretariát. Na financovaní sekretariátu by sa podieľali jednotlivé zväzy 

s ohľadom na ich potreby.  Činnosť sekretariátu by riadil generálny sekretár), ktorý by 

podliehal rade SPF. 

Chod jednotlivých zväzov (súťaže, reprezentácia atď) vrátane rozhodovacích 

a schvaľovacích kompetencií by mal byť v rukách sekcií. Myslím si, že nie je správne, aby 

o plaveckých veciach rozhodovali iné športy, resp. naopak. Čo sa napríklad v uplynulých 

mesiacoch prejavilo, keď rada SPF menila uznesenia VSPL (na čo som viackrát 

upozorňoval – viď zápisy VSPL). S tým súvisí aj otázka voľby jednotlivých členov sekcií. 

Rada SPF by mala mať v kompetencii koordináciu činností jednotlivých sekcii plaveckých 

športov (jednotlivých športových zväzov), zabezpečovať tvorbu a schvaľovanie 



dokumentov platných pre všetky zväzov, organizačnú stránku vrcholných podujatí na 

území SR a pod. 

3.2 Funkcia generálneho sekretára (cez výberové konanie, možno viacerých pre každý 

zväz jedného, podľa potreby a dohody). Generálny sekretár by prevzal podstatnú časť 

agendy Prezidentovi SPF. Sekretariát SPF ako orgán zabezpečujúci technický chod 

jednotlivým zväzom v súčasnosti na dané podmienky funguje veľmi dobre. Ľudia, ktorí sú 

tam zamestnaní sú však podľa môjho názoru preťažovaní aj prácou, ktorá sa ich 

bezprostredne netýka. V záujme efektivity a lepšieho fungovania v prospech jednotlivých 

zväzov bude treba spraviť určité zmeny. 

3.3 Funkcia Prezidenta SPF – predefinovať kompetencie. Prezident SPF by mal najmä 

riešiť rozvojové projekty, reprezentovať SPF navonok, spájať celú komunitu a prinášať 

a realizovať vízie v prospech našich športov. Ďalej by mal pôsobiť ako hlava Rady SPF, 

ktorá má aj kontrolnú činnosť. Nemal by sa zapodievať bežnou technickou agendou 

sekretariátu a agendou jednotlivých sekcií plaveckých športov.. 

3.4 Ukotvenie postavenia voľnočasového plávania, plávania verejnosti, baby plávania 

a kurzov predškolského veku, školského plávania, plávania telesne či mentálne 

postihnutých resp. masters plávania v stanovách SPF. SPF by mala byť nositeľkou vízií aj 

v uvedených oblastiach pre rozvoj a obľubu našich športov. Nesmie to však ísť na úkor 

a z finančných prostriedkov štátneho rozpočtu určených pre talentovanú mládež 

prípadne reprezentáciu.  

3.5 Celkové zjednodušenie a sprehľadnenie stanov pri ich úprave (možno aj príprava 

úplne nových) so zámerom presunúť časť obsahu stanov do interných smerníc SPF, 

prípadne športových zväzov. 

4. Pomôcť ukončiť z môjho (plaveckého) pohľadu nezmyselnú športovú arbitráž v Lausanne, 

ktorá môže neprimeraným spôsobom zasiahnuť do rozpočtu celej SPF. 

 

Som presvedčený, že uvedené návrhy nájdu dostatočnú podporu a posunú celú SPF 

dopredu v dobre naštartovanom procese rozvoja našich športov.  

Zároveň mám ďalšie nápady a vízie najmä do plávania. Mnohé sme už začali s kolegami, 

ktorí pracujú s reprezentáciou a v sekcii VSPL realizovať, ďalšie máme nachystané. Netýka 

sa to len vrcholového plávania, ale najmä žiackych kategórii.  

Žiadam Vás o podporu a mandát na jeden rok, na funkciu, ktorá je neplatená. Budúci 

rok má byť riadna volebná konferencia na ktorú chcem aj v spolupráci s vami pripraviť čo 

najlepšie stanovy. Je dôležité, aby sa úprave stanov venovala náležitá pozornosť, aby do 

stanov boli zapracované podnety čo najširšieho spektra záujmových skupín v rámci SPF, 

aby sa nové stanovy „nešili horúcou ihlou“ čo by mohlo mať negatívne dopady na celú 

plaveckú komunitu. Zároveň sa pokúsiť o naštartovanie našich spoločných nápadov 

a vízií.  

Martin Králik je člen VSPL a podieľal sa na tvorbe rozpočtu sekcie plávania a tiež rozpočtu 

celej SPF v ostatných rokoch. Má prehľad o fungovaní SPF, je ekonomicky zdatný 

a dokáže kriticky v zmysle finančných dopadov zhodnotiť naše návrhy. V rámci orgánov 



SPF pracuje od roku 2016, podieľal sa na tvorbe alebo pripomienkovaní niekoľkých 

smerníc. Pracoval šesť rokov v pozícii manažéra Klubu plávania AQUACITY Poprad, má 

prehľad v administratívnej a výkonnej oblasti riadenia veľkého klubu, tiež má skúsenosti 

v organizácii športových podujatí aj väčšieho rozsahu. Preto žiadam vo svojom mene aj 

o jeho podporu. 

 

Myslím, si že v súčasnej napätej situácii nepomôže len výmena ľudí vo funkciách, treba 

urobiť systémové zmeny, pri zachovaní všetkého dobrého, čo sa súčasnému vedeniu 

(aktuálnym, alebo aj odstúpeným členom Rady SPF) podarilo. A že zvládli transformačný 

proces naozaj dobre (aj po prijatí Zákona o športe), svedčí napríklad množstvo financií, 

ktoré máme na svoju činnosť v jednotlivých kluboch.   

Dôležité bude v nastávajúcom období nadviazať lepšiu spoluprácu so štátnymi 

organizáciami i súkromným sektorom pri rozvoji plaveckého športu. 

 

Žiadam Vás preto o podporu a teším sa aj na prípadné podnety, či pripomienky. 

Športu zdar a tým plaveckým zvlášť 

 

Karel Procházka,  

Považská Bystrica, 31.3.2019 


